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2024-04-25 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser 1:e vice ordföranden Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordföranden Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 30 maj 2024. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
tillägg: 
  

 Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde en skrivelse om 
trafiksituationen kring Lumaparken i Hammarby sjöstad 
(Bilaga). Nämnden beslutar att den läggs till som § 32 på 
föredragningslistan. 
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§ 3 
Allmänhetens frågestund  
Runt 35 medborgare närvarade på den allmänna frågestunden. En 
medborgare pratade om cykelsituationen vid övre delen av 
Södermalmsallén, en medborgare pratade om att hon vill kunna 
dricka vin till middagar på aktivitetscenter, en medborgare pratade 
om sitt medborgarförslag om upprustningen av Mariatorget och 
Tanto strandbad och en medborgare pratade om att anlägga en 
basketplan på Tantohöjden. Förutom det deltog en delegation från 
förskolan Egalia och pratade om nedläggningen. 
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§ 4 
Inkomna medborgarförslag mars 2024  
SÖD 2024/19 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag om att byta namn på Medborgarplatsen, 

SÖD 2024/286, överlämnas till Namnberedningen. 
2. Medborgarförslag om att byta färg på stadens soptunnor, 

SÖD 2024/297, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
3. Medborgarförslag om att sittbänkarna i Vitabergsparkens 

amfiteater kompletteras med ryggstöd, SÖD 2024/298, 
överlämnas till förvaltningen för beredning. 

4. Medborgarförslag gällande loppmarknad längs Söder 
Mälarstrand, SÖD 2024/330, överlämnas till 
Trafiknämnden. 

5. Medborgarförslag gällande studieplatser på Hornstulls 
bibliotek, SÖD 2024/328, överlämnas till Kulturnämnden. 

6. Medborgarförslag om att anlägga en basketplan på 
Tantoberget, SÖD 2024/400, överlämnas till förvaltningen 
för beredning. 

7. Medborgarförslag om att ställa ut en papperskorg i hörnet av 
Svartensgatan och Fiskargatan, SÖD 2024/434, överlämnas 
till Trafiknämnden. 

8. Medborgarförslag om att anlägga en stadsodling på 
Mariaberget, SÖD 2024/446, överlämnas till förvaltningen 
för beredning. 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
Under mars har åtta medborgarförslag lämnats in till Södermalms 
stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska beredas av 
förvaltningen eller hanteras på annat sätt utifrån förslag från 
förvaltningen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Särskilt uttalande 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
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Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det särskilda uttalandet från 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/19-1 (Godkänd - R 1) Inkomna medborgarförslag 
mars 2024 

 SÖD 2024/19-1.1 SÖD 2024-330_Bortredigerad 
 SÖD 2024/19-1.2 SÖD 2024-328_Bortredigerad 
 SÖD 2024/19-1.3 SÖD 2024-298_Bortredigerad 
 SÖD 2024/19-1.4 SÖD 2024-297_Bortredigerad 
 SÖD 2024/19-1.5 SÖD 2024-286_Bortredigerad 
 SÖD 2024/19-1.6 SÖD 2024-446_Bortredigerad 
 SÖD 2024/19-1.7 SÖD 2024-434_Bortredigerad 
 SÖD 2024/19-1.8 SÖD 2024-400_Bortredigerad 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
2024-04-25 

Ärende 4 
 
Inkomna medborgarförslaget 
2024-330 
 
Erik Ehrs (KD) e.y. 
Lars Rottem Krangnes (C)   
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Anne-Lie Elfvén (L) 

 
 
 
Särskilt uttalande  
 
Vi allianspartier tackar för medborgarförslaget om att underlätta för loppisstånd längs Söder 
Mälarstrand.  
 
Vi instämmer i förslagsställarens motivering att det skulle vara en möjlighet att liva upp mer 
undangömda platser längs stråket. Som förslagsställaren nämner har liknande initiativ gjorts i 
andra städer och varit uppskattade. Vi skulle vilja tillföra att även i vår stad finns liknande 
arrangemang, några som kan ses från Söder Mälarstrand, vilka flitigt besöks av stadens 
boende och turister och levandegör gatubilden.  
 
Att utöka liknande verksamhet i linje med förslagsställarens önskningar hoppas vi är 
genomförbart.  
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§ 5 
Medborgarförslag gällande isrink i Södermalmsallén  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/1306 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Den del av förslaget som rör fordonstrafik i 

Södermalmsallén överförs till trafiknämnden för vidare 
hantering. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att en isrink anläggs i Södermalmsallén, strax väster om 
Timmermansparken. Sedan stadsdelsnämnden beslutade om att ge 
förvaltningen i uppdrag att handlägga medborgarförslaget har en 
komplettering av förslaget inkommit som förtydligar att förslaget 
inte i första hand innebär att en isrink ska anläggas utan att 
anläggningen ska kunna användas för innebandy och annan bollek. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
tillföra Södermalmsallén en anläggning för barn som kan 
uppmuntra till fysisk aktivitet. 
 
Förvaltningen konstaterar att den föreslagna platsen för en 
idrottsrink utgörs av en gräsyta som på vardera långsida är försedd 
med träd. Utifrån vad som anges i parkplanen anser förvaltningen 
att det inte är lämpligt att anlägga en idrottsrink på denna plats då 
det skulle innebära att grönytan helt eller delvis försvinner (detta 
beroende på hur stor anläggningen är) och att anläggningen skulle 
riskera att skada trädens rötter. Ett genomförande av förslaget skulle 
vidare innebära att en viktig friyta, som bland annat omhändertar 
dagvatten i området samt genom träden bidrar till 
temperatursänkning varma dagar, påverkas negativt. 
 
I medborgarförslaget anges att fordonstrafiken i Södermalmsallén 
ökat och att den kan utgöra en fara för barn som leker i allén. 
Ansvaret för trafiken i cykelstråket längs med Södermalmsallén 
ligger hos trafiknämnden då stråket är ett så kallat primärt 
cykelstråk. Mot bakgrund av ovannämnda föreslår förvaltningen att 
stadsdelsnämnden överför denna del av medborgarförslaget till 
trafiknämnden för vidare hantering. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1306-5 Tjänsteutlåtande gällande 
medborgarförslag om isrink i Södermalmsallén. 

 SÖD 2023/1306-5.1 Bilaga 1, SÖD 2023_1306 
 SÖD 2023/1306-5.2 Bilaga 2, SÖD 2023_1306 
 SÖD 2023/1306-5.3 Bilaga 3, SÖD 2023_1306 
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§ 6 
Medborgarförslag om att islägga Sofia bollplan under 
vintern  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/1346 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att Sofia bollplan spolas till isbana under vintersäsongen. I 
förslaget beskrivs att elever från Sofia skola måste gå till 
Eriksdalsskolan för att åka skridskor eller spela hockey vilket 
förslagsställaren anser vara för långt bort. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla ytor för vinteraktiviteter inom stadsdelsområdets 
parker. 
 
Ansvaret för skötsel och underhåll av Sofia bollplan ligger hos 
idrottsnämnden. Delar av bollplan har på uppdrag av 
stadsdelsförvaltningen tidigare spolats till isbana men på grund av 
planens lutning har det varit svårt att få till en bra isyta. 
 
För att kunna erbjuda boende och besökare i området möjlighet till 
skridskoåkning har förvaltningen identifierat en yta strax söder om 
Sofia bollplan som eventuellt kan spolas till isbana vintertid. 
 
På den aktuella ytan fanns fram till hösten 2023 en tillfällig 
förskolepaviljong uppställd, förskolan Äventyret. Under 
innevarande år (2024) planerar förvaltningen att återställa ytan så 
att den bland annat kan användas för lek. Förvaltningen kommer i 
samband med denna upprustning undersöka om ytan kan spolas till 
isbana under vintersäsongen 2024/2025. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
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Särskilt uttalande 
Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco  m.fl. (V) och 
Vera-Linn Lanängen (MP) lämnar ett särskilt uttalande från 
majoriteten (bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1346-4 Tjänsteutlåtande gällande 
medborgarförslag om att islägga Sofia bollplan under vintern 

 SÖD 2023/1346-4.1 Medborgarförslag om att islägga Sofia 
bollplan under vintern_Bortredigerad 
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Södermalm 

2024-04-25 
Ärende 6 

     Medborgarförslag om att 
islägga Sofia bollplan under vintern 

 
Anders Göransson m.fl. S 

Charlotte Lilja Pittuco m.fl. V 
Vera-Linn Lanängen MP 

 

Särskilt uttalande 
Att utveckla hanteringen av medborgarförslagen är del i arbetet med att stärka den lokala 
demokratin. Förvaltningens svar i det här ärendet, där andemeningen i förslaget snarare 
än bokstavstolkningen varit vägledande, visar att vi kommit en bra bit på vägen.   
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§ 7 
Medborgarförslag om hundrastgård för småhundar i 
Södermalmsallén vid Rosenlundsgatan  
SÖD 2023/1383 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en hundrastgård för små hundar i Södermalmsallén vid 
Rosenlundsgatan. I september 2023 avvecklades hundrastgården i 
Malongenparken då parken ska bebyggas. Denna hundrastgård har 
varit den hundrastgård inom stadsdelsområdet där endast 
småhundar varit tillåtna. Stadsdelsförvaltningen har i samverkan 
med trafikkontoret identifierat en ny plats för en hundrastgård för 
småhundar. Platsen är mittemot Älvsborgsgatan 1. 
Beslut om nya hundrastplatser fattas av kommunfullmäktige. Vid 
stadsdelsnämndens sammanträde den 19 oktober 2023 beslutade 
nämnden att sända förslaget om att anlägga en ny hundrastgård 
mittemot Älvsborgsgatan 1, till kommunfullmäktige. Ytterligare en 
plats föreslogs; i Rosenlundsparken där parken möter Ringvägen. 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 11 mars 2024 beslutade 
kommunfullmäktige att lägga till de två föreslagna nya 
hundrastgårdarna i stadens Allmänna lokala ordningsföreskrifter. I 
de Allmänna lokala ordningsföreskrifterna anges vilka regler som 
gäller för hundar och vilka hundrastplatser som finns inom staden. 
I Parkplan Södermalm står bland annat att det är viktigt att utveckla 
hela Södermalmsalléns ekologiska värden genom att öka 
vegetationen. Alléns gröna karaktär ska bevaras och det gröna 
golvet ska vårdas. Ambitionen är att hela allén ska utvecklas till ett 
attraktivt parkstråk med integrerad lek, konstnärlig utformning, mer 
vegetation och lekstationer. 
Med tanke på parkplanens utvecklingsinriktning för 
Södermalmsallén samt att förvaltningen nu planerar för en 
hundrastgård i den närliggande Rosenlundsparken vid Ringvägen, 
anser förvaltningen det inte lämpligt att anlägga en hundrastgård i 
Södermalmsallén. Att anlägga ytterligare en hundrastgård tar 
dessutom resurser och medel i anspråk som förvaltningen anser 
behöver prioriteras på andra behov i stadsmiljön, såvida det inte 
anses vara en prioriterad trygghetsinvestering. Andra behov i 
stadsmiljön är till exempel att byta ut eller laga trasig lekutrustning 
och att renovera murar och trappor. Förvaltningen har utifrån ovan 
orsaker inga planer på att anlägga fler hundrastgårdar under 2024. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1383-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2023/1383 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2023/1383-4.1 Medborgarförslag om hundrastgård för 
småhundar i Södermalmsallén vid 
Rosenlundsgatan_Bortredigerad 

 SÖD 2023/1383-4.2 SÖD 2023, 1383 Bilaga 2, Översikt 
hundrastgårdar 
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§ 8 
Medborgarförslag gällande is för skridskoåkning vid 
Barnängen  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/5 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att en isbana anläggs i området vid Barnängen på östra 
Södermalm. I förslaget anges att det för närvarande finns flera 
spolade skridskoisar väster om Götgatan, men inga på den östra 
sidan av Götgatan. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla ytor för vinteraktiviteter i parkerna i den östra delen av 
stadsdelsområdet. 
 
Förvaltningen håller med förslagsställaren om att det är en brist att 
det saknas en isbana i den östra delen av Södermalms 
stadsdelsområde. Tidigare har isbanor anlagts på flera platser i 
denna del av stadsdelsområdet. Av olika anledningar har det varit 
svårt att anlägga naturis på ovannämnda platser bland annat på 
grund av underlagens lutningar och att spolslang måste dras över 
körbana. 
 
Förvaltningen har mot bakgrund av ovannämnda förhållanden 
identifierat en yta strax söder om Sofia bollplan som eventuellt kan 
spolas till isbana vintertid. På den aktuella ytan fanns fram till 
hösten 2023 en tillfällig förskolepaviljong uppställd, förskolan 
Äventyret. Under innevarande år (2024) planerar förvaltningen att 
återställa ytan så att den bland annat kan användas för lek. 
Förvaltningen kommer i samband med denna upprustning 
undersöka om ytan kan spolas till isbana under vintersäsongen 
2024/2025. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 

Sida 16 (54)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

Handlingar i ärendet 
 SÖD 2024/5-5.2 Kopia av (Godkänd - R 1) SÖD 2024/5 

Tjänsteulåtande 
 SÖD 2024/5-4.1 Bilaga SÖD 2024_5 
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§ 10 
Månadsrapport Mars 2024  
Mars 2024 
SÖD 2024/406 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för mars 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Månadsrapport per mars med helårsprognos visar på ett överskott 
om 19,0 mnkr före och efter resultatöverföring. 
 
Sjukfrånvaron för Södermalms stadsdelsförvaltning är senaste 
månaden lägre jämfört med samma period föregående år. Statistik 
för senaste rullande 12 månader var i februari 7,39 procent vilket är 
en minskning från förra månaden. 
 
Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 9,0 mnkr, övrig 
verksamhet ett överskott om 10,0 mnkr. Övriga verksamheter 
prognostiserar en budget i balans. 
 
Den mest svårbedömda kostnadsutvecklingen är behovet av 
försörjningsstöd och behovet av platser inom vård- och 
omsorgsboende som succesivt förväntas öka under året. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/406-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/406 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/406-1.1 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2024 
 SÖD 2024/406-1.2 Bilaga 2 Uppföljning VOB 2024 
 SÖD 2024/406-1.3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2024 
 SÖD 2024/406-1.4 Bilaga 4 Sjukfrånvaro 
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§ 11 
Boendeplan för äldre 2025 med utblick mot 2050  
SÖD 2024/84 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner region innerstadens 
underlag till den stadsövergripande boendeplan för äldre 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningarna Norra innerstaden, Kungsholmen och 
Södermalm har arbetat fram ett för region innerstaden gemensamt 
underlag till stadens boendeplanering för äldre. Den 
stadsövergripande planen, som ska vara vägledande för beslut 
gällande förändringar av stadens äldreboendebestånd, sammanställs 
av äldreförvaltningen och beslutas av kommunstyrelsen. 
Sammanfattningsvis bedömer region innerstaden att planerad 
nybyggnation av vård- och omsorgsboende i innerstaden är osäker 
och otillräcklig utifrån den prognosticerade demografiska 
utvecklingen. Staden behöver ta ett samlat grepp kring hur 
nybyggnationsprojekt ska kunna genomföras i innerstadens täta 
stadsmiljöer med begränsade tomter, både till antal och storlek. 
Omvärldsfaktorer som inflation, ränteläge och energipriser påverkar 
det planerade tillskottet av nyproduktion och region innerstaden ser 
en stor risk att underskottet av platser i innerstaden kommer att bli 
ännu större än vad prognosen visar. Alternativ till nybyggnation, till 
exempel ombyggnationer av befintliga fastigheter behöver också 
ses över. 
Region innerstaden framför även behov av fler seniorbostäder, 
särskilda platser för yngre äldre 65-80 år, med demenssjukdom samt 
anpassade insatser för äldre i hemlöshet/psykisk ohälsa och/eller 
missbruksproblematik. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (C) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag till beslut (bilaga). 
  

Särskilt uttalande 
Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco  m.fl. (V) och 
Vera-Linn Lanängen (MP) lämnar ett särskilt uttalande från 
majoriteten (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom förslaget till beslut från 
Centerpartiet, Liberalerna och Moderaterna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/84-2 (Godkänd - R 2) Boendeplan för äldre 2025 
med utblick mot 2050 

 SÖD 2024/84-1 Regional boendeplan för äldre 2025 med 
med utblick mot 2050 - Region innerstadens 
stadsdelsfövaltningar - Kungsholmen - Norra innerstaden - 
Södermalm_ 

 

Sida 20 (54)



 

Södermalms stadsdelsnämnd 
2024-04-25 

Ärende 11 
 
Boendeplan för äldre 2025 med 
utblick mot 2050 
 
Dnr. SÖD 2024/84   
 
Lars Rottem Krangnes (C)   
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Anne-Lie Elfvén (L) 
Erik Ehrs (KD) e.y.   

 
 
 
Förslag till beslut  
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra följande: 

Förra året la våra partier följande särskilda uttalande då stadsdelsnämnden behandlade 
ärendet om boendeplan för äldre 2024 med utblick mot 2040:  

Våra partier anser att Stockholm ska vara en stad med goda förutsättningar att åldras i. 
Därför väcker tjänsteutlåtandet “Boendeplan för äldre 2024 med utblick mot 2040” stark oro 
över framtiden. Att den nuvarande planerade nybyggnationen av vård- och omsorgsboenden 
bedöms vara “osäker och helt otillräcklig utifrån den prognosticerade demografiska 
utvecklingen” är en allvarlig beskrivning som påkallar omgående åtgärder.  

För att lyckas tillgodose de framtida äldre den omsorg de förtjänar krävs långsiktigt arbete. 
Tjänsteutlåtandet lyfter många viktiga orostankar, förslag och synpunkter vilka vi hoppas 
omsätts och tas tillvara på av styret såsom behovet för framtida platser åt äldre med demens, 
utarbetandet av anpassade insatser åt äldre med särskilda behov och att staden tar ett samlat 
grepp kring frågan.  

Vi skulle välkomna om detta arbete kan göras med en utsträckt hand över ideologiska och 
partimässiga skiljelinjer så att vi som stad kan hitta långsiktiga och hållbara lösningar.  

Tyvärr visar årets boendeplan, som nu har utblick mot 2050, at den planerade 
nybyggnationen fortfarande bedöms som ”osäker och helt otillräcklig”. Prognosen visar ett 
underskott på 491 platser i region Innerstaden i 2040. Det kommer innebära att många äldre, i 
bästa fall, tvingas flytta ifrån områden och stadsdelar de bott i stora delar av livet till följd av 
brist på platser, eller mer sannolikt: inte alls får en plats trots att behovet finns.  
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Inte heller har den politiska majoriteten sträckt ut handen för att hitta långsiktiga och hållbara 
lösningar utan tvärt om. Inför 2023 ändrades stadens inriktning för fördelningen mellan 
kommunala och fristående vård- och omsorgsboenden från 50/50 till 60/40. Detta trots att det 
osäkra omvärldsläget och osäkra ekonomiska prognoser kommer göra det mycket svårt för 
staden att både kunna renovera befintligt bestånd och investera i nya vård- och 
omsorgsboenden. Efter valet har vi dessutom sett ett flertal ideologiskt motiverade 
”återtaganden” av vård- och omsorgsboenden.  

I ett läge där behovet av nybyggnation är så pass stort, och byggkostnader så pass höga, vore 
det mer naturligt för staden att ha en välkomnande inställning till alla goda krafter som kan 
bidra till att täcka platsbehovet. Det skulle inte minst underlätta för fler profilboenden och 
nischade inriktningar, vilket också lyfts i planen.   
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Södermalm 

 
 

2024-04-25 
Ärende 11 

Boendeplan för äldre 2024 
med utblick mot 2050  

 
Anders Göransson m.fl. S 

Charlotte Lilja Pittuco m.fl. V 
Vera-Linn Lanängen MP 

 

Särskilt uttalande 
 
Förvaltningen konstaterar i sitt svar att det behövs fler seniorbostäder, men att dessa inte 
bör tillskapas genom omvandling av servicehus eller vård- och omsorgsboenden. Vi 
håller med. I det här läget behöver vi prioritera dem med störst behov.  
 
I boendeplanen för äldre redovisas att vi kommer ha ett stort underskott av bostäder 
framöver, i alla kategorier. För att hantera problemen måste vi göra vad vi kan för att få in 
nya boenden i samband med framtida byggprojekt i stadsdelen. Vi behöver också 
inventera befintliga lokaler för att se om vi kan hitta några som skulle kunna omvandlas 
till äldrebostäder. Främst handlar det om stadens egna fastigheter men vi tror det är 
nödvändigt med att lyfta blicken bortom det egna beståndet.   
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 13 
Entledigande och fyllnadsval till nämndens råd för 
funktionshinderfrågor  
SÖD 2024/334 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden entledigar Silja Hynynen tillhörande 

RSMH Riksförbundet för Social och Mental Hälsa 
Stockholms läns distrikt från sitt uppdrag som ledamot i 
Södermalms råd för funktionshinderfrågor. 

2. Stadsdelsnämnden utser Maria Fagerquist tillhörande RBU, 
Föreningen för Rörelsehindrade Barn och Ungdomar i 
Stockholms län till ny ledamot i Södermalms råd för 
funktionshinderfrågor.. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Silja Hynynen tillhörande RSMH Riksförbundet för Social och 
Mental Hälsa Stockholms läns distrikt har avslutat sitt uppdrag som 
ledamot i Södermalms råd för Funktionshinderfrågor. Funktionsrätt 
Stockholm samordnar samtliga nomineringar till stadsdelarnas råd 
för funktionshinderfrågor. Till ny ledamot för Södermalms 
funktionshindersråd har Maria Fagerquist nominerats. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/334-2 (Godkänd - R 1) Fyllnadsnominering till 
Södermalms råd för funktionshinderfrågor 

 SÖD 2024/334-1 Fyllnadsnominering till nämndens 
funktionshinderråd 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 14 
Skrivelse från (M), (C), (L) om Kris- och krigsberedskap i 
Stockholms stadsdelar  
Svar på skrivelse från Lars-Rottem Krangnes m.fl. (C), Jonas 
Nilsson m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L) och Erik Ehrs (KD) 
SÖD 2024/130 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 
skrivelse angående Kris- och krigsberedskap i Stockholms 
stadsdelar från Lars-Rottem Krangnes m.fl. (C), Jonas Nilsson m.fl. 
(M), Anne-Lie Elfvén (L) och Erik Ehrs (KD). 
 
I skrivelsen framför skribenterna att Sverige befinner sig i det 
svåraste säkerhetsläget sedan andra världskriget. Med anledning av 
detta önskar skribenterna svar på sex frågor kring 
stadsdelsförvaltningens beredskapsarbete. 
 
Förvaltningen besvarar frågorna i detta tjänsteutlåtande. 

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/130-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse från (M), (C), 
(L) om Kris- och krigsberedskap i Stockholms stadsdelar 

 SÖD 2024/130-1 Skrivelse från (M), (C), (L) om Kris- och 
krigsberedskap i Stockholms stadsdelar 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 15 
Remiss av Motion om att stoppa de öppna drogscenerna 
i Stockholm  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen KS 2023/1390 
SÖD 2024/85 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en 
motion om att stoppa de öppna drogscenerna i Stockholm. I 
motionen lyfter skribenten att de öppna drogscener i Stockholms 
stad som har en eller flera grundskolor inom en radie av 500 meter 
bör få en särskild klassificering inom staden, exempelvis ”Särskilt 
utsatta platser för unga”, och därmed prioriteras upp i det 
trygghetsskapande arbetet. Skribenten föreslår att staden utreder och 
sätter in insatser vid varje öppen drogscen som har en skola inom en 
radie av 500 meter för att undvika att barn och unga rekryteras av 
gängkriminella eller utsätts för brott. 
 
Förvaltningen anser att det som skribenten föreslår redan sker inom 
ramen för Södermalms stadsdelsnämnds trygghetsarbete. 
Förvaltningen har stort fokus på trygghetsskapande insatser på de 
platser som klassas som öppna drogscener för att problematiken i 
området ska upphöra alternativt få minskad negativ effekt på 
brottsligheten samt att boende, besökare och verksamma ska 
uppleva platsen som trygg. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
det. 
  
Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie Elfvén (L) anmälde ett 
gemensamt förslag till beslut (Bilaga) och föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt det. Lars Rottem Krangnes (C) anslöt sig till 
förslaget till beslut. 
  
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

Reservationer 
Jonas Nilsson m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L) och Lars Rottem 
Krangnes (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för det 
gemensamma beslutet från Moderaterna och Liberalerna. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det gemensamma förslaget till 
beslut från Moderaterna och Liberalerna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/85-2 Tjänsteutlåtande gällande remiss av Motion 
om att stoppa de öppna drogscenerna i Stockholm, KS 
2023/1390 

 SÖD 2024/85-1.1 Motion om att stoppa de öppna 
drogscenerna i Stockholm 
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SÖD SDN 2024-04-25 
Ärende 15 

 
Motion om att stoppa de öppna 

drogscenerna 
 

Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Anne-Lie Elfvén m.fl. (L) 

 
Förslag till beslut:  
 

1. Att tillstyrka motionen. 
2. Att därutöver anföra: 

 
Moderaterna ser med stor oro på utvecklingen i Stockholm. Antalet unga som rekryteras till 
gängkriminalitet och antalet skjutningar som sker i Stockholm når nya nivåer varje dag, 
exempelvis hade drygt 3 av 10 av de öppna drogscenerna minst en skjutning under 2023 
enligt Polisen.  
 
Mer än tre fjärdedelar av de öppna drogscenerna i Stockholm har en eller flera grundskolor 
inom en radie av 500 meter och innebär en stor risk för att elever passerar de öppna 
drogscenerna på väg till eller från skolan eller under sina raster. Att få bort de öppna 
drogscenerna bör vara den prioriterade uppgiften för att öka tryggheten i Stockholm, i 
synnerhet på grund av den risk de medför för de barn och unga som vistas dagligen, i eller 
nära, ett område där drogförsäljning sker. Unga personer riskerar där att etablera ett missbruk 
av narkotika och/eller att utveckla en kriminell livsstil. Dessa platser leder även till otrygghet 
för allmänheten, bland annat på grund av våldsbrottsligheten som drogscenen för med sig. 
Den exceptionella situationen ställer höga krav på både politiker och tjänstepersoner att arbeta 
på nya sätt. 
 
Vi konstaterar också att antalet öppna drogscener är i stort oförändrat sedan 
Socialdemokraterna tog makten. Det arbete som pågår måste därför intensifieras och 
prioriteras väsentligt högre än vad det görs idag där de drogscener som har skolor inom sitt 
geografiska område prioriteras särskilt. Nya och utvecklade arbetsmetoder borde därför tas 
fram tillsammans med närliggande skolor och stadsdelsnämnder i enlighet med vad som 
beskrivs i motionen. Barn och unga är de medborgare som är som allra mest skyddsvärda i 
vårt samhälle och arbetet får inte upphöra tills den sista öppna drogscenen är ett minne blott. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 17 
Remiss gällande Stockholms stads riktlinjer i arbetet mot 
våldsbejakande extremism  
Remiss från Kommunstyrelsen KS 2024/76 
SÖD 2024/168 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholm stads riktlinjer i arbetet mot våldsbejakande extremism 
antogs av Kommunfullmäktige 2016. Det finns behov av att 
revidera riktlinjerna, bland annat för att anpassa dem till en 
förändrad struktur i stadens arbete och ett ökat fokus på vissa 
områden mot bakgrund av hur hotet från våldsbejakande extremism 
har utvecklats. Stadsledningskontoret har därför tagit fram förslag 
till reviderade riktlinjer. 
 
Förvaltningen är överlag positiv till riktlinjerna, bland annat är det 
bra att riktlinjerna har uppdaterats med övergripande information 
om våldsbejakande extremism där begrepp som ensamagerande 
lyfts fram liksom riskfaktorer för radikalisering. Förvaltningens 
uppfattning är att det är viktigt att metodstödet fokuserar tydligt på 
det förebyggande arbetet med barn och ungdomar. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt det. 
  
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  
Anne-Lie Elfvén (L) anmälde ett eget förslag till beslut och föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  
Ulf Wester (SD) anmälde ett eget förslag till beslut och föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de fem förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C) reserverade sig mot beslutet till förmån 
för sitt egna förslag till beslut (Bilaga). 
  
Jonas Nilsson m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
sitt egna förslag till beslut (Bilaga). 
  
Anne-Lie Elfvén (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
egna förslag till beslut (Bilaga). 
  
Ulf Wester (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
egna förslag till beslut (Bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) anmälde ett ersättaryttrande (Bilaga). 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/168-2 Tjut, Riktlinjer i stadens arbete mot 
våldsbejakande extremism 

 SÖD 2024/168-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2024/76 Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/168-1.1 KS 2024/76 Bilaga  
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        Södermalms stadsdelsnämnd  
         
        2024–04–25  
         
        Ärende 17  

Remiss gällande Stockholms stads riktlinjer i 
arbetet mot våldsbejakande extremism.  
 

        Lars Rottem Krangnes (C)  
 
 

Förslag till beslut 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till svar på remissen 
2. Att därutöver anföra följande 

Centerpartiet välkomnar revideringen av riktlinjerna för Stockholms stads arbete mot 
våldsbejakande extremism. Det är nödvändigt att staden hela tiden uppdaterar sina arbetssätt 
för att kunna svara upp mot den ständigt förändrade hotbilden och vi anser att programmet till 
mångt och mycket är bra.  

Vi kan dock konstatera att programmet saknar ett tydligt fokus på att öka kunskapen hos unga 
människor så att de ska kunna stå emot radikala rörelser och antidemokratiska krafter. Vi vill 
att fler skolor, ideella organisationer och idrottsrörelser ska ges särskilda resurser för sitt 
viktiga arbete i människors vardag, för utbildningar om extremism och till att till exempel 
möjliggöra hågkomstresor till Förintelsens minnesplatser. Centerpartiet satsar 2 miljoner mer 
än vänsterstyret i budgeten för 2024 för ett förstärkt arbete mot rasism, antisemitism, 
antiziganism, islamofobi och våldsbejakande extremism.  

Vi vill också se tydligare rekommendationer och stöd till lärare och annan skolpersonal kring 
att kontakta och arbeta nära vårdnadshavare och socialtjänst när barn och unga visar tecken på 
extremism och radikalisering. Genom bra utbildning, ett rikt fritidsliv och tidigt samordnade 
insatser kan vi bygga trygga ungdomar som själva förmår att göra bra vägval som leder bort 
från utanförskap och kriminalitet.  

Anhöriga till människor i destruktiva miljöer tar ofta ett stort ansvar och är nyckelpersoner i 
stödet för individer som söker sig bort från våldsbejakande extremism. Centerpartiet vill 
därför förstärka stödet till anhöriga, både för att stärka det förebyggande arbetet men också för 
att anhöriga ska orka finnas för den närstående som väljer att byta bana.  

Stycket gällande internets, sociala mediers och online-spelplattformars roll innehåller relevant 
information, samtidigt saknas tydlighet kring hur staden ska förhålla sig till dessa plattformar 
som vi vet har en central roll i spridningen av extremistisk propaganda. Även här hade 
Centerpartiet velat se mer utbildningsinsatser för barn såväl som för vuxna i att identifiera och 
värja sig mot extremistisk påverkan. 
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SDN SÖD 2024-04-25 
Ärende 17 

 
Riktlinjer i arbetet mot våldsbejakande 

extremism 
 

Jonas Nilsson m.fl. (M) 
 

Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra: 

 
Revisionen av stadens riktlinjer mot våldsbejakande extremism görs med bakgrund av att 
Sverige befinner sig i ett förhöjt hotläge och vikten av ett effektivt arbete mot extremism är 
angeläget och prioriterat. Det är bra att riktlinjerna ges en tydligare struktur och att den ligger 
i samklang med stadens övriga relevanta styrdokument så som trygghets- och 
säkerhetsprogrammet. Det är också viktigt att riktlinjerna harmoniserar med den nationella 
strategin mot våldsbejakande extremism och terrorism.  
 
I arbetet mot våldsbejakande extremism är det många professioner som arbetar inom stadens 
verksamheter som berörs. Det är därför angeläget att riktlinjerna är väl förankrade bland 
medarbetare där ansvarsfördelningen och uppföljning är tydlig för alla inblandade parter. Det 
ska inte vara meningen att exempelvis en lärare övertar en socialsekreterares ansvar och roll 
och vice versa. Riktlinjerna behöver därför aktivt följas upp i praktiken så att dokumentet 
uppfyller sitt syfte.  
 
Det är också angeläget att det finns fungerande strukturer för informationsdelning mellan 
berörda parter i arbetet mot våldsbejakande extremism. Här blir en ny huvudregel i 
sekretesslagstiftningen särskilt viktigt för att underlätta utbytet av information kring individer 
där stadens medarbetare noterar en höjd risk för radikalisering eller att involveras i 
extremistiska miljöer.  
 
De individer som hyser extremistiska värderingar kan ha olika bakgrund och kan vara 
verksamma även inom kommunala verksamheter. Sedan 2022 har Stockholms stad också en 
visselblåsarfunktion där allvarliga oegentligheter och missförhållanden, som brott mot lagar 
och allvarliga avsteg från stadens styrande dokument, kan anmälas. Det som rapporteras ska 
ha uppstått eller högst sannolikt komma att uppstå i den verksamhet som du som rapportör är 
verksam i. 
 
Det är viktigt att det finns ett allmänintresse av att missförhållandet kommer fram. 
Exempelvis ekonomisk brottslighet, korruption, mutor och jäv. Det kan också röra sig om 
miljöbrott eller säkerhetsrisker rörande liv och hälsa. Riktlinjerna saknar helt formuleringar 
kring hur funktionen kan användas för att rapportera och slå larm om incidenter och individer 
som kan utgöra en fara och risk för Stockholm och stockholmarna. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 2024-04-25 

 
Ärende 17 

     
Remiss av Riktlinjer i stadens arbete 
mot våldsbejakande extremism 
 
Anne-Lie Elfvén (L)  
Johan Lisspers (L) 

 
 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att riktlinjerna uppdateras i enlighet med vad som anförs nedan om ett tydligare fokus 

på värderingar som motverkar våld och främjar tolerans. 
3. Att därutöver anföra följande. 

 
Den högerextrema miljön i Sverige genomgår just nu en förändring där olika former av 
aktivism såsom flygbladsutdelning, torgmöten och annat minskar, medan så kallade 
kampförberedande aktiviteter ökar kraftigt – träning för att använda våld i politiskt syfte. 
Nordiska Motståndsrörelsen (NMR) som tidigare varit tongivande har försvagats och splittrats 
i takt med att en ny typ av aktörer etablerat sig – aktivklubbarna. Aktivklubbarna är en del av 
en global våldsinriktad rörelse som fokuserar på fysisk träning och att bygga våldsförmåga. 
 
Det är just synen på manlighet som nu bidrar till de högerextrema aktivklubbarnas ökade 
möjlighet att attrahera unga pojkar och män. Det pågår en generell värdeförskjutning i 
samhället som lyfter fram den starke mannen. En riktig man ska vara stor, stark och farlig. 
Han är mannen i huset och bestämmer över kvinnor. Och det är inte bara högerextrema krafter 
som sprider det budskapet utan även influerare som Andrew Tate, som fått en massiv 
följarskara världen över genom att sälja in konceptet om den starke mannens rätt. Det är inte 
heller enbart högextremister som ser möjligheter att rekrytera unga när den här sortens 
värderingar fått fäste. Unga pojkar och män som tillskansat sig värderingar som lyfter fram 
våld som något önskvärt och manligt är generellt i högre riskzon för att radikaliseras. De 
extremistiska miljöerna inspirerar och inspireras ofta av varandra och samma 
maskulinitetsförhärligande värderingar förekommer i såväl islamistiska, gängkriminella som 
fotbollshuliganrelaterade grupperingar. 
 
Men högerextrema aktivklubbar och Andrew Tate är bara ytterligheter av en generell 
värdeförskjutning i samhället. Vi ser hur trender som ”soft girl” eller ”tradwife” sprider sig 
och får fäste, en önskan hos unga tjejer att bara vara hemma och överlåta försörjning och 
ansvar till en man. Likaså rapporterar skolor om hur trakasserier mot hbtqi-personer ökar, 
personer som inte passar in i konservativa uppfattningar om vad som är rätt sätt att vara. Det 
förekommer även att föräldrar alltmer försvarar sina barns påhopp. Så kallade traditionella 
familjer lyfts fram som ett ideal. 
 
Med anledning av detta anser vi att stadens riktlinjer för att arbeta mot våldsbejakande 
extremism också måste lyfta fram värderingsarbetet i våra verksamheter, utöver de 
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demokratiska värderingar som redan nämns. Yrkesverksamma som kommer i kontakt med 
barn och unga - genom förskola, skola och fritid – behöver vara uppmärksamma på den här 
typen värderingar och riskerna de medför för ytterligare radikalisering.  
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Södermalms 

stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 

2024-04-25 
Ärende 17 

Dnr SÖD 2024/168 
 
 
 
Remiss av riktlinjer i stadens arbete mot våldsbejakande extremism 
 
 
Att Södermalms stadsdelsnämnd beslutar följande 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
 

2. Därutöver anföra följande: 
 
 
Stadens arbete riktas mot våldsbejakande extremism som är ett samlingsbegrepp för rörelser, 
ideologier eller miljöer som inte accepterar en demokratisk samhällsordning och som främjar 
våld för att uppnå ett ideologiskt mål. 
 
Det finns huvudsakligen tre extremistmiljöer: den våldsbejakande högerextremistiska, den 
våldsbejakande vänsterextremistiska och den våldsbejakande islamistiska miljön. Att stadens 
arbete fokuserar på dessa miljöer beror på att Säkerhetspolisen bedömer att det inom dessa 
finns individer och grupper som anser det som legitimt att begå brott med målet att förändra 
rådande samhällsordning i Sverige. De utgör ett hot mot demokratin och individers möjligheter 
att utöva sina demokratiska fri- och rättigheter. 
 
Riktlinjerna täcker i stor utsträckning in extremistmiljöer och dess kringliggande problem samt 
möjliggörande förutsättningar. Det finns några delar i riktlinjerna som vi anser bör förtydligas 
för att inte missa målet med arbetet mot de tre extremistmiljöerna och för att belysa de 
kontextuella riskfaktorerna. 
 
Under rubriken Arbete mot extremistisk propaganda bör Exempel på metoder och arbetssätt 
förtydligas för att säkerställa förståelsen för att alternativ fakta, eller falsk 
informationsspridning, är en betydande del i de flesta extremismmiljöerna. Nyligen har Sverige 
som land och socialtjänsten som instans fått utstå en enorm propagandaattack med så kallade 
fake news eller alternativ fakta avseende den så kallade LVU-kampanjen. Vilket gav upphov 
till ett flertal stora säkerhetsrisker och som tillsammans med diverse koranbränningar 
resulterade i uppmaningar från de radikala islamistmiljöerna runt om i världen att attackera 
Sverige och svenskar. Bland annat mördades två svenskar i Bryssel och anställda inom 
socialtjänsten över hela landet har fått utstå enorm press på grund av hotnivån i samband 
med LVU-kampanjen. 
 

Sida 35 (54)



 
 
 

 
 
 
 
 
Samtidigt har vi grupper som kan klassas under våldsbejakande autonomism, där den 
autonoma vänstern och diverse miljö-/djurrättsaktivister anser att olagliga metoder och viss 
våldsanvändning är accepterat under föreställningen att en grupp behöver skyddas mot 
förtryck, eller accelerationism som definieras som en extremistisk politisk strategi som med 
hjälp av våld och terror försöker påskynda en förment förutbestämd samhällskollaps för att 
kunna inrätta ett idealsamhälle. I Sverige och i flera andra länder har vi ett stort problem med 
extremistiska klimatrörelser som ger sig på vår infrastruktur, företag och personer med syfte 
att skada, förstöra och/eller sabotera. Även här är det viktigt att tidigt bekämpa propaganda 
och alternativ fakta. 
 
Därmed anser vi att följande korrigering bör göras under Arbete mot extremistisk propaganda 
– Exempel på metoder och arbetssätt för att tydliggöra att all form av extremistisk propaganda, 
slagord och alternativa fakta ska kunna bemötas: 
 

Exempel på metoder och arbetssätt: 
 

 Främja demokratiska värderingar på t.ex. skolan och arbeta utifrån 
demokratiska processer. 

 Väva in ämnesspecifika digitala kunskaper kring källkritik och källtillit i 
undervisningen. 

 Stärka medarbetare och föräldrar i hantering av högerextremistiska, 
vänsterextremistiska och islamistiska uttalanden och alternativa fakta. 

 Undervisa och lyfta samtal och diskussioner kring komplexa och 
kontroversiella frågor med elever. Säkerställa att diskussionerna sker i 
en klassrumsmiljö där alla elever känner sig trygga. 
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Södermalms stadsdelsnämnd  

2024-04-23 

Ärende 17 
 
Riktlinje i stadens arbete mot 
våldsbejakande extremism 
 
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
Ersättaryttrande 
 
Tryggheten är en ödesfråga för både Sverige och Stockholm. Parallellt med att brottsligheten 
blivit allt mer brutal och omfattande har säkerhetshotet mot vårt land ökat. Sedan de 
nuvarande riktlinjerna mot våldsbejakande extremism antogs år 2016 har staden drabbats av 
terrordåd, Säpo har höjt säkerhetsnivån, samt har våldsbejakande konspiratoriska kampanjer 
bedrivits mot såväl kommunala myndigheter som minoritetsgrupper. 
 
Staden ska fortsatt arbeta strukturerat och målmedvetet mot våldsbejakande extremism och 
för att stärka demokratin och de mänskliga rättigheterna i hela staden. Som de föreslagna 
riktlinjerna anger så kan inte extremism förebyggas av enskilda åtgärder isolerat, det behövs 
ett mångfacetterat arbete. Vi ställer oss därför frågande till varför stadens riktlinjer bryter med 
den nationella motsvarigheten, då enbart det förebyggande arbetet omhändertas i dessa 
kommunala riktlinjer. Vi menar att riktlinjernas fokusområden förebyggande och riktade 
sociala insatser behöver kompletteras med ett skyddande fokusområde. Som väghållare, 
ansvariga för den offentliga miljön samt fastighetsförvaltande aktör har staden som helhet stor 
kapacitet att arbeta skyddande via flera av stadens nämnder och bolagsstyrelser. 
 
Avslutningsvis noterar vi att de nya riktlinjerna tar utgångspunkt i stadens demokratikriterier 
avseende lokalupplåtelser samt bidragsutgivning. Kristdemokraterna har systematiskt 
förespråkat att dessa kriterier behöver utökas för att även omfatta krav på att inte bidra eller 
uppmuntra till, främja eller möjliggöra våldsbejakande extremism. Samtidigt bör 
demokratikraven även tillämpas vid upplåtelse av allmän plats för att neka odemokratiska 
arrangemang, vilket är möjligt då staden utgör remissinstans med vetorätt vid dessa 
upplåtelser.
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 18 
Remiss av Motion om att utveckla Ringvägen till ett grönt 
alléstråk med liv och rörelse, KS 2023/937  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/937 
SÖD 2024/178 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Dennis Wedin (M) och Therese Lindström (M) på remiss som 
handlar om att utveckla Ringvägen till ett grönt alléstråk med liv 
och rörelse. I motionen föreslår förslagsställarna att 
kommunfullmäktige beslutar att stadsbyggnadsnämnden ges i 
uppdrag att utreda möjligheten att utveckla alléerna på Ringvägen 
till gröna gångstråk med parkbänkar och blomrabatter samt att 
stadsbyggnadsnämnden och trafiknämnden ges i uppdrag att 
möjliggöra för fler uteserveringar längs med Ringvägen för ett mer 
levande Stockholm. 
 
I Parkplan Södermalm anges att Ringvägen har stor potential att på 
lång sikt utvecklas till att bli ett promenadstråk med minskade 
bredder på trafikytor till förmån för grönytor, gång- och cykelbanor. 
Det beskrivs också i parkplanen att Ringvägens vistelsevärden 
skulle kunna utvecklas och att det är extra tydligt på de partier som 
har slutna fasader mot gatan. Vidare informerar parkplanen att delar 
av Ringvägen riskerar översvämning enligt skyfallskarteringen och 
att det därför är viktigt att behålla och tillskapa grönytor. 
 
I den så kallade SÅF:en – Stadsdelsvist åtgärdsförslag för biologisk 
mångfald – för Södermalm är Ringvägen en utpekad del av stråket 
Tanto-Skanstull. 
 
Trafikkontoret är den förvaltning som ansvarar för utveckling och 
investeringar i stadens gator. Skötseln av grönytor på gatumark, 
exklusive träd, genomförs och bekostas av stadsdelsförvaltningen. 
Vid en eventuell förändring av Ringvägen anser förvaltningen det 
viktigt att den inte medför ökade driftskostnader. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) kunde konstatera att det fanns 
ett förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt det. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

  
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie 
Elfvén (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag till beslut (Bilaga) 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det gemensamma förslaget till 
beslut från Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/178-2 Tjänsteutlåtande gällande remiss av motion 
om att utveckla Ringvägen till ett grönt alléstråk med liv och 
rörelse 

 SÖD 2024/178-1.1 Motion om att utveckla Ringvägen till ett 
grönt alléstråk med liv och rörelse 
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SÖD SDN 2024-04-25 
Ärende 18 

 
Motion om att utveckla Ringvägen till 

ett grönt alléstråk med liv och 
rörelse 

 
Jonas Nilsson m.fl. (M)  

Lars Rottem Krangnes (C)  
Anne-Lie Elfvén ’(L)  

Erik Ehrs (KD) e.y. 
 

Förslag till beslut 
  

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra 

 
Södermalm är en fantastisk stadsdel. Inte minst tack vare det mångfasetterade stadslivet, de 
vackra husen och de stora kulturhistoriska värdena. Det är samtidigt en av Stockholms mest 
exploaterade och folkrika stadsdelar varpå behovet av att värna befintliga grönytor och 
utveckla nya är av särskilt stor betydelse. 
  
Grönska fyller flera viktiga funktioner i en stad. Det stärker stadens resiliens emot hetta och 
väta vid extremväder, förbättrar luftkvaliteten och minskar buller. Dessutom bidrar det till att 
stärka den biologiska mångfalden och skapa offentliga miljöer som både upplevs mer 
trivsamma och vackra. Därigenom är stadsgrönska även en viktig trygghetsskapande åtgärd. 
  
Parkplanen för Södermalm anger redan i dag att Ringvägen har stor potential att utvecklas till 
att bli ett promenadstråk. Samtidigt visar skyfallskarteringen att risken för översvämningar är 
stor i området. Behovet av grönska och klimatanpassning kan således inte underskattas 
samtidigt som Ringvägen även i framtiden kommer vara ett viktigt transportstråk för 
kollektivtrafik och bilister, cyklister och fotgängare. 
  
Den befintliga trädallén med gångstråk behöver rustas upp till ett urbant, modernt och 
lummigt grönområde med träd, gångvägar, parkbänkar, buskar, blomrabatter och utrymme för 
stadsodling. Till detta behövs även kreativa lösningar för belysning så grönstråket kan nyttjas 
även under dygnets mörka timmar. Grönstråket behöver vidare dras hela fram till 
Zinkensdamm på ett sätt som fungerar med trafiken och möjliggör för mer stadsliv vid 
platsen. Det finns också goda idéer i ett tidigare medborgarförslag som kan byggas vidare på, 
till exempel förslaget om ”Zinkens stadsskog”.  
  
Våra partier har prioriterat satsningar som möjliggör mer stadsgrönska och bättre skötsel av 
både befintliga och framtida grönområden. Det är viktigt för klimatanpassningen, för att 
Stockholms ska vara en trivsam stad att bo och besöka samt för att öka tryggheten. Ringvägen 
kan få en större roll på Södermalm än som stor transportled – utveckla en av innerstans mest 

Sida 40 (54)



trafikerade gator till en plats där fler vill vara och som på ett bättre sätt bidrar till stadslivet 
och stadens klimatanpassning. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 25 
Arrendeavtal för koloniträdgård, Långholmens 
koloniträdgårdar  
SÖD 2023/599 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Arrendeavtalet mellan Långholmens koloniträdgårdar och 
Stockholms stad (genom Hornstulls stadsdelsnämnd) från 1999-02-
12 som avser koloniträdgårdsverksamhet på Långholmen, vid 
Karlshällsvägen, upphörde att gälla 2024-01-01. Ett arbete med att 
ta fram ett nytt arrendeavtal mellan Södermalms stadsdelsnämnd 
och Långholmens koloniträdgårdar har därför pågått under 2023. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/599-3 Anmälan  
 SÖD 2023/599-3.1 Bilaga 1, SÖD 2023_599 
 SÖD 2023/599-3.2 Bilaga 2, SÖD 2023_599 
 SÖD 2023/599-3.3 Bilaga 3, SÖD 2023_599 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 26 
Anmälan av Kontorsremiss, Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning  
SÖD 2024/106 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige gav i budgeten för 2023 miljö- och 
hälsoskyddsnämnden i uppdrag att i samarbete med 
kommunstyrelsen, trafiknämnden och stadsdelsnämnderna ta fram 
en strategi för stadens utomhusbelysning. 
Syftet med strategin är att möjliggöra ett stadsövergripande och 
gemensamt arbetssätt och synsätt för stadens utomhusbelysning. 
Strategin behandlar utomhusbelysning i relation till fem 
fokusområden bland annat biologisk mångfald. 
Arbetet med ”Strategi för Stockholms utomhusbelysning" har pågått 
under 2023. En remissversion av strategin har tagits fram i form av 
en kontorsremiss som de olika remissinstanserna haft möjlighet att 
lämna synpunkter på. 
I stadsdelsförvaltningens kontorsyttrande till miljöförvaltningen 
angavs bland annat att det är positivt att staden tar fram en strategi 
för Stockholms utomhusbelysning. Förvaltningen angav vidare att 
det för förvaltningens del är viktigt att stöd erbjuds vid 
genomförandet av belysningsåtgärder då rätt kompetens i dessa 
frågor saknas inom förvaltningen. Förvaltningen efterlyste även i 
sitt yttrande stöd i arbetet med att ta fram föreslagen plan för hur de 
beskrivna fokusområdena och åtgärdsförslagen kan förankras och 
genomföras inom respektive verksamhet samt stöd med att ta fram 
vägledande dokument som beskriver hur den aktuella verksamheten 
kan arbeta med utomhusbelysning utifrån denna strategi. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/106-3 Tjänsteutlåtande gällande strategi för 
Stockholms utomhusbelysning. Anmälan av kontorsyttrande.  

 SÖD 2024/106-3.1 Bilaga 1, SÖD 2024_106 
 SÖD 2024/106-3.2 Bilaga 2, SÖD 2024_106 
 SÖD 2024/106-3.3 Bilaga 3, SÖD 2024_106 

 

Sida 43 (54)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 27 
Förvaltningsgruppens protokoll 2024  
SÖD 2024/16 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms förvaltningsgrupps sammanträde 15 
april 2024 anmäldes. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/16-7 Protokoll FVG 15 april 2024 
 SÖD 2024/16-7.1 Chefsstruktur 
 SÖD 2024/16-7.2 Analys och Sammanfattning Av Enkäten 

2023 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 28 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
SÖD 2024/95 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbesluten. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 
SÖD 2023/1337. 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 
regi, SÖD 2023/1338 

  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 29 
Protokoll Södermalms pensionärsråd 2024  
SÖD 2024/62 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråds sammanträde den 15 
april 2024 anmäldes. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/62-7 Protokoll SPR 2024-04-15 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 30 
Information från förvaltningen  
  
Inget att informera om. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 31 
Övriga frågor  
  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 32 
Skrivelse från Moedraterna om trafiksituationen kring 
Lumaparken i Hammarby sjöstad  
SÖD 2024/576 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde en skrivelse om trafiksituationen 
kring Lumaparken i Hammarby sjöstad (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
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Södermalms Stadsdelsnämnd  
2024-04-25 

 
Skrivelse om trafiksituationen kring  

Lumaparken i Hammarby sjöstad 
 

Jonas Nilsson m.fl. (M) 
 

 
 
 
Skrivelse om trafiksituationen kring Lumaparken i Hammarby sjöstad 
 
Stockholm växer och pågående tunnelbaneutbyggnad är både historisk och efterlängtad. I 
Hammarby sjöstad är tunnelbanans utbyggnation närvarande då det finns en arbetstunnel, det 
har sprängts under flera år och en station ska öppnas vid Luma. Sedan årsskiftet har Region 
Stockholm spärrat av stora delar av Lumaparken, gång- och cykelbana samt vägbana 
(Lumagatan) för att påbörja arbetet för stationen. Arbetsområdet och avstängningen för 
biltrafik vid Lumagatan kommer att vara på plats i nuvarande form till åtminstone 2026. 
Därefter kommer arbetsområdet att finnas kvar i någon omfattning till 2030, men ytan kan 
eventuellt komma att ändras efter 2026, nya arbetsmoment tar vid. Det innebär ett stort 
ingrepp i stadsmiljön kring Luma och påverkar framfarten för både gång- och 
cykeltrafikanter men även bilister. Avspärrningarna leder till omledd biltrafik kring förskolor 
och flera otrygga situationer kan uppstå. 
 
Cyklister får cykla längs med vägbanan runt Luma istället för att kunna köra cykelvägen som 
går längs med tågrälsen. Bilister som behöver korsa Hammarby allé ned till Hammarby kaj, 
Ljusslingan eller Hammarbyterrassen kan inte köra via Lumagatan som är avstängd. Det ökar 
biltrafiken längs med Hammarbyterassen. Trots att det råder en hastighetsbegränsning på max 
30 km/h så är det många bilister som kör fortare än så i Hammarby sjöstad. I och med att 
Lumagatan är avstängd och trafiken ökat längs med Hammarbyterrassen är det många bilar 
som kör fort. I korsningen Hammarbyterrassen och Heliosgatan ligger en förskola. Det är 
många barn som korsar vägen över gräsytan på Hammarbyterassen och när en bil kommer för 
fort finns en risk för olyckor.  
 
Bifogar bilder över aktuell karta. 
 
Med anledning av ovan vill vi fråga Stadsdelsförvaltningen följande: 
 

1. Hur säkerställer förvaltningen en god trafikordning kring byggarbetsplatsen av 
tunnelbanan vid Lumaparken? 

2. Hur ser förvaltningen på andra möjligheter till att säkra trafikområdet kring 
byggarbetsplatsen och närliggande förskolor? 

3. Har förvaltningen möjligheter att säkra trafikområdet kring byggarbetsplatsen och 
närliggande förskolor? 
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Inom rött område är Lumaparken avstängd för byggnationen av tunnelbanan. 
 

 
 
Inringad i oranget är Sjöresans förskola som ligger på Hammarbyterassen. Det ligger 
ytterligare en förskola längre ned på gatan, Kryssingens förskola.

Sida 51 (54)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 34 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-25 

§ 36 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmäldes protokoll från Sociala delegationens sammanträden 26 
mars, 9 april och 23 april 2024. 
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